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Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd   

Närvarande:  
  
Ledamöter: 
Leif Johansson (PRO), ordförande 
Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 
Elisabet Larsson (PRO) 
Sussie Hellsten (PRO) 
 
Ersättare: 
Lennart Nordh (PRO) 
Liisa Hyvönen (PRO)  
Eva Söderlund (PRO) 
Leena Machakaire (SPF) 
 
Frånvarande: 
Inger Blomqvist (PRO)  
Liisa Korkeakoski (SPF) 
 
Tjänstepersoner:  
Lena Hedin, avdelningschef äldreomsorgen 
Isabelle Wall, sekreterare och verksamhetscontroller 
 
Tidpunkt: 
2023-06-08, kl. 09:30 – 11:30 

Plats: 
Gamla Tyresövägen 349A, Enskededalen 
 
 
 
 
 
 
 
1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
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Föreslagen dagordning fastställs.  
 
Förberedelse av frågor till mötet med presidiet behandlas under 
punkt 9.  
 
3. Val av justerare 
Leif Johansson och Clarence Kopparberg.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
Lena Hedin berättar att enhetschef för demensavdelningarna på 
Hemmet för gamla kommer att avsluta sin anställning. Rekrytering 
av ny enhetschef är klar. Nyanställd chef börjar sin anställning den 
12 juli och kommer senast från Rio vård- och omsorgsboende 
beläget på Östermalm.  
 
Lena informerar om förvaltningens ansökan om medel för 
kompetensutvecklingssatsning som lämnades in i samband med 
tertialrapport 1. Förvaltningen har ännu inte fått besked i frågan.  
Planeringen är att påbörja kompetensutvecklingssatsning med fokus 
på språkutveckling i början av september för medarbetare på 
Hemmet för gamla. Samma satsning planeras för medarbetare inom 
hemtjänsten senare under vintern. Omkring 30 medarbetare inom 
äldreomsorgen kommer delta i språksatsningen. 
Arbetsmarknadsförvaltningen bidrar med svenskalärare och 
upplägg.  
 
Lena informerar om att avdelningen för äldreomsorg förbereder 
inför att ta över LSS-verksamheter som drivs på entreprenad. Sex 
LSS-verksamheterna kommer från och med 1 december 2023 drivas 
i egen regi och kommer organisatoriskt att tillhöra avdelningen för 
äldreomsorg. En enhetschef har hittills rekryterats till LSS-
verksamheterna.  
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6. Frågor inför nämndsammanträdet 8 juni 2023 
 
§7 
Ansökan om föreningsbidrag 2023 
 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§8  
Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i 
vissa fall (LVM) och förordnande enligt lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 9  
Redovisning medborgarförslag 2020-2023 
 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 10 
 Inspektion av SÄBO 
 
Rådet har frågor om IVO:s bedömning gällande 
läkemedelshantering och vårdpersonalens kompetens. 
 
Lena redogör för ansvarsfördelningen mellan läkarorganisationen 
och boendet samt att det handlar om tydligheten i 
dokumentationssystemet, hur läkemedelsgångar kan dokumenteras. 
IVO har inte sett några brister i kompetens eller utförande av 
läkemedelshanteringen inom verksamheten. Om sådana brister 
skulle uppdagas så rapporteras och utreds dessa inom 
verksamhetens avvikelsesystem.  
 
För att en undersköterska ska få lämna ut ett läkemedel krävs en 
delegering från sjuksköterska. Delegering görs om varje år. IVO har 
inte sett några brister gällande detta. IVO:s bedömning är att 
vårdpersonal, det vill säga undersköterskor och vårdbiträden, 
behöver få ökad kompetens gällande vitalparametrar så som 
andning, puls, osv.  
 
§ 11  
Revidering av delegationsordningen för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
 
Rådet har inga synpunkter  
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§ 12  
Klimatfestival i Skarpnäck 2024 
Svar på medborgarförslag 
 
Rådet instämmer i förvaltningens svar. 
 
§ 13  
Umgängesyta i Skarpnäcks kulturhus 
Svar på medborgarförslag 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 14  
Val av art återplantering björk 
Svar på medborgarförslag 
 
Rådet instämmer i förvaltningens svar. 
 
§ 15  
Badplatser i Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
Svar på skrivelse från Henrietta Ludwig (C), Kristina 
Lutz m.fl. (M) och André Nilsson (L) 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 16  
Förskolerapport 2022 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/579) 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 17  
Motion om utfallsmått i den sociala omsorgen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/106) 
 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 18  
En uppväxt fri från våld – En nationell strategi för att 
förebygga och bekämpa våld mot barn (SOU 
2022:70) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/470) 
 
Rådet instämmer i förvaltningens svar. Rådet är positivt till att 
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förvaltningen lyfter vikten av långsiktighet i insatserna samt att det 
behövs ett tillskott av resurser för att klara utmaningarna.  
 
§ 19  
Förslag till ANDTS-program, Stockholms stads 
program om alkohol, narkotika, dopningsmedel, 
tobak och nikotinprodukter samt spel om pengar 
2023-2026 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/175) 
 
Rådet ställer sig frågande till hur Stockholm stad ska kunna nå 
målet om en helt narkotikafri stad på tre år. Rådet saknar 
information om hur målet ska uppnås.  
 
Lena förklarar att målet i ANDTS-programmet är en nollvision. 
Stadens förvaltningar jobbar med programmet på flera olika sätt.  
 
§ 20  
Förslag till ändring av stadsdelsnämndernas 
myndighets- och kostnadsansvar för brukare som 
bor i LSS-bostad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/279) 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 21  
Stöd till barnfamiljer 
Svar på kontorsremiss från kommunstyrelsen (KS 
2023/509) 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 22  
Ej verkställda beslut 2023 
 
Rådet framför önskemål om tydligare beskrivning av orsakerna 
varför beslut ej verkställs. Rådet undrar om det går att jämföra hur 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning ligger till jämfört med andra 
förvaltningar inom staden alternativt jämfört med andra kommuner. 
 
Lena informerar om att äldreförvaltningen sammanställer ej 
verkställda beslut för samtliga förvaltningar en gång per kvartal.   
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§ 23  
Månadsrapport 
 
Rådet har frågor om hemtjänstverksamheten.   
 
Lena informerar om att förvaltningen arbetar för hög kontinuitet 
och effektivitet inom hemtjänsten. Det är många parametrar som 
måste gå ihop, exempelvis behöver medarbetarnas scheman 
anpassas utifrån hemtjänstkundernas insatser och behov.  
  
§ 24  
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
protokollsutdrag, m.m. enligt lista 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 25  
Inkomna medborgarförslag enligt lista 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 27  
Skrivelser från nämndens råd enligt lista 
 
Rådet har inga synpunkter.  
 
7. Rapporter 

-  
8. Synpunkter och frågor angående Hemmet för gamla  

 
Rundvandring på vård- och omsorgsboendet genomförs efter 
sammanträdet. Eventuella frågor besvaras av enhetschef Yvonne 
Söderberg.  
 
9. Övriga frågor- *balanslistan 
 
Rådet planerar inför att träffa presidiet den 24 augusti. 
Överenskommelse att förvaltningen säkerställer en korrekt 
kontaktlista till samtliga medlemmar i rådet och skickar ut listan per 
mejl. Leif Johansson kommer därefter att skicka ut en frågeställning 
till medlemmarna i rådet om passande datum inför genomgång av 
frågor till presidiet.  
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Justeras via e-post: 
 
Clarence Kopparberg 
 
Leif Johansson 
 
Sekreterare Isabelle Wall  
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